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Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil D u blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov O1n æn- 
dring af toldloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
2) findes i tidenden sp. 2521). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Morten Lange: Det lille lovforslag, der her 
foreligger, forekommer mig, i modsætning 
til mit partis ærede ordfører, at være et til- 
bageskridt i forhold til den rationalisering af 
toldarbejdet, toldloven i øvrigt har givet. 
Jeg beklager derfor, at det bliver gennem- 
ført. Men min beklagelse er ikke mere fana- 
tisk, end at jeg vil nøjes med at afholde mig 
fra at stemme. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 113 stemmer; 19 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Grete H ækkentp ) : 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om Arbejdsmarkedets Tillægspen- 
sion. (Om lærlinge). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 78) 
findes i tidenden sp. 2533). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 136 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om tjene- 
stemænd m. fl. i folkeskolen på Færøerne. 

(Lovforslaget (nr. 81) findes i tillæg A. sp. 
1559, fremsættelsen i tidenden sp. 2250). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Johan Nielsen: Det lovforslag om løn for 
tjenestemænd i folkeskolen på Færøerne, 
som i dag kommer til første behandling, skal 
afløse lov nr. 210 af 18. maj 1960 om lønnin- 
ger m. v. til lærere ved folkeskolen på Færø- 
erne. 

Lovforslaget er blevet til ved et samar- 
bejde imellem de færøske myndigheder og 
undervisningsministeriet; det er anbefalet af 
et flertal i det færøske finansudvalg, og det 
er blevet vedtaget med et flertal i lagtinget, 
og så skulle alt være i den skønneste orden. 
Vi har den skik her i det høje ting, at folke- 
tinget aldrig nogen sinde, siden hjemmesty- 
reloven af 1948 blev en realitet, har virket 
som et overhus for lagtinget. Selv om folke- 
tinget er i sin gode ret til at sende et forslag 
tilbage og sige, at det er vi ikke tilfreds 
med, har man respekteret lagtinget så me- 
get, at man aldrig har gjort det. Jeg er ked 
af at måtte sige, jeg ikke er tilfreds med 
dette lovforslag. Men jeg er alligevel nødt til 
at anbefale det, for jeg vil meget nødig være 
med til at bryde den tradition, vi har haft 
med at godtage det, lagtinget har vedtaget. 

Det, jeg ikke er tilfreds med, er, at man i 
lovforslaget har placeret de færøske lærere 
dårligere end deres danske kolleger. Det kan 
jeg ikke lide af mange forskellige grunde. 
Jeg kan ikke lide det, fordi det strider imod 
min opfattelse af socialdemokratisk politik 
at trække nedad. Jeg har altid opfattet soci- 
aldemokratisk politik som at trække opad. 
Det strider imod min opfattelse, fordi jeg 
finder det uholdbart, at mænd eller folk i 


